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گــروه علمی و آموزشــی- 
وزیر علــوم ، تحقیقــات و فناوری 
"مشــکلات آموزشی" را دلیل عمده 
اخراج دانشجویان از دانشگاه ذکر کرد 
و گفت: زمانی که دانشجویان در طول 
دوره رسمی پیش بینی شده نمی توانند 
درس هــا و واحدهای مورد نظر را به 
اتمام برسانند، عملا قانون به آنها اجازه 

نمی دهد که ادامه تحصیل دهند.
وزیــر  غلامــی«  »منصــور 
علــوم، تحقیقات و فنــاوری درباره 
دلایــل عمده اخراج دانشــجویان از 
دانشــگاه ها بیان کــرد: این موضوع 
بیشتر به بخش های آموزشی مربوط 
می شــود. به طور کلــی عمده دلایل 

اخراج دانشــجویان از دانشگاه های 
ما این است که دانشجویان مشکلات 

آموزشی دارند.
غلامی درباره مشکلات آموزشی 
توضیح داد و گفت: در واقع زمانی که 
دانشــجویان مشکلات آموزشی پیدا 
می کنند یا به تعبیر دیگر در طول دوره 
رســمی پیش بینی شــده نمی توانند 
درس بخوانند یا درس ها و واحدهای 
مورد نظر را به اتمام برســانند، عملا 
قانــون به آنها اجازه نمی دهد که ادامه 

تحصیل دهند.
وی در پاســخ به این ســوال که 
یعنی در خصوص اخراج دانشجویان 
مشــکلات صرفا آموزشــی بوده و 

مشکلات سیاســی و عقیدتی وجود 
نــدارد؟ بیان کرد: ما در این زمینه یک 
آیین نامه انضباطی داریم که در آن آیین 
نامه موارد مربوطه ذکر شده است. در 
این خصوص ســخت ترین برخورد 
انضباطــی، محرومیــت از تحصیل 
موقت یا دائم است که مشخص شده 
است. وزیر علوم، تحقیقات و فناوری 
درباره در توضیــح آیین نامه مذکور 
خاطرنشــان کرد: در واقــع در آیین 
نامــه انضباطی، نوع جرم و اینکه چه 
جریمــه ای به آن تعلق خواهد گرفته، 

ذکر شده و منبع آن موجود است.
غلامی در پاســخ به این سوالی 
دربــاره چگونگــی ادامــه تحصیل 

دانشــجویان ســتاره داری که تبرئه 
شــده اند و اینکه آیا برای شرکت در 
آزمون ورودی مقاطع بالاتر ممانعتی 
برای آنها وجود ندارد؟ گفت: حدود 
سه ســال می شــود که در این زمینه 
مشکلی نداریم، اما دانشجویانی که در 
این زمینه مساله دارند، باید با مراجعه 
به دانشــگاه خود یا سازمان سنجش 
درخواســت رسیدگی برای شفافیت 

بیشتر بدهند.

وزیر علوم و واکنش به مشکل ادامه تحصیل برخی دانشجویان ستاره دار:

»مشکلات آموزشی« دلیل عمده اخراج دانشجویان از 
دانشگاه است

گروه علمی و آموزشی- محسن 
حاجی میرزایی با بیان اینکه بیش از ۱۲ 
میلیون و ۷۰۰ هزار پیام از معلمان، دانش 
آموزان و خانواده ها به دست ما رسیده 
است و شــش میلیون کاربر این پیام را 

ارســال کرده اند، گفت: همکارانم پیام 
ها را دســته بندی کرده اند و بر اساس 
بیشــترین فراوانی به این پیام ها پاسخ 
می دهــم. وی افزود: مهمترین دغدغه 
در پیام های رسیده، امتحانات آخر سال 

اســت و بیش از ۳۰ درصد سوالات و 
ابهامات و درخواست ها به این موضوع 
مربوط می شود. بر اساس پیش بینی ها 
و هماهنگــی هایی که به عمل آوردیم 
قرار ما این اســت که امتحانات را بعد 

از عید فطر یعنی از ۲۷ اردیهشت آغاز 
کنیم. تلاش می کنیم امتحانات حداکثر 
تا قبــل از ۲۸ خرداد که زمان برگزاری 

انتخابات است به پایان رسیده باشد.
وزیر آموزش و پــرورش با بیان 
اینکه به این ترتیب  ۲۷ اردیبهشت زمان 
پایان آموزش ها بــرای دوره آموزش 
بــرای متوســطه و آخر اردیبهشــت 
زمــان پایان آموزش بــرای ابتدایی ها 
اســت، گفت: امتحانات به دو صورت 
حضوری و غیرحضوری است. اصرار 
داریم که امتحانات پایه نهم و دوازدهم 
حضوری برگزار شــوند. این ســوال 
مطرح شده اســت که "چرا در چنین 
شــرایطی روی امتحانــات حضوری 
تکیه می شــود؟" ما به طور قطع بدون 
هماهنگی با ستاد ملی کرونا و رعایت 
ملاحظات، سفارش ها و پروتکل های 
بهداشتی کاری انجام نخواهیم داد. وی 
ادامه داد: این کار زمانی انجام می شــود 
که با مسئولین بهداشت هماهنگ شده 
باشــد و از این جهــت نگرانی وجود 
ندارد. اما این کار به خاطر شــما دانش 
آموزان است زیرا امتحانات این دو پایه 
امتحانات تاثیرگذاری است و در آینده 
شــغلی و تحصیلی تان اثرگذار است و 
اگر غیرحضوری باشد احتمال تضعیف 
حقوق شما وجود دارد و نگرانی هایی 
پیرامون همسانی نمره دهی و سنجش 
تحصیلی دانــش آمــوزان ایجاد می 
شود. باید امتحانات یکسانی برگزار و 
مطمئن باشــیم حق هیچ دانش آموزی 
تضعیف نمی شــود.حاجی میرزایی با 
اشــاره به اینکه اگر در زمان اعلام شده 
از ســوی ســتاد کرونا اجازه برگزاری 

امتحانات حضوری داده نشود، ممکن 
است امتحانات به تاخیر بیفتد اما مصر 
هستیم حضوری باشد، گفت: برای سایر 
پایه ها اگر اجــازه برگزاری حضوری 
امتحان وجود نداشــت، ارزشیابی ها 
غیرحضوری خواهد بــود و اختیار را 
به شــورای مدرسه داده ایم و می تواند 
از روش های مختلفی برای ســنجش 
پیشــرفت دانش آموزان استفاده کند. 
معلم مهمترین عامل ارزشــیابی است 
و مهم این اســت بــه ارزیابی دقیقی از 
وضعیــت تحصیلی دانــش آموزان 
خودش برســد. هنوز بیش از سه هفته 
به پایان ســال تحصیلــی باقی مانده و 
امیدوارم به سمت آرامش بیشتر و مهار 
کرونا پیش برویم و شرایط شهرهای ما 

به وضعیت مناسب تری برسد.
حذفیات کتب درسی با توجه 
به شرایط مناطق، مشخص است

وی درباره حذفیات امتحانات نیز 
توضیح داد که حذفیات کتب درسی را 
برای تمام پایه های تحصیلی در شرایط 
وضعیت قرمز، نارنجی و آبی در ابتدای 
ســال تحصیلی مشــخص کردیم. از 
مناطق و مدیران می خواهم اطلاعات 
را در اختیــار دانش آموزان قرار دهند. 
حذفیات روی ســایت مرکز سنجش 
وزارتخانه و سازمان پژوهش قرار دارد.  
امیدواریم پایان خوشی برای این سال 
تحصیلی داشته باشیم که با سختی های 

بسیاری همراه بود و تجربه های نویی 
را پشــت سر گذاشتیم و با مشکلات و 
تنگناهای بسیاری روبه رو شدیم. همه 
مــا تلاش کردیم این کاســتی ها را به 

حداقل ممکن برسانیم.
وزیر آموزش و پــرورش با بیان 
اینکــه قریب به ۳۰ درصــد پیام های 
رسیده به دســت ما درباره مشکلات 
آموزش در فضای مجازی است، گفت: 
یک دغدغه این اســت که یادگیری در 
فضای مجازی به خوبی اتفاق نمی افتد. 
ما این را قبول داریم. از دانش آموزان و 
معلمان می خواهم تلاش بیشتری داشته 
باشــند. خوشــبختانه اقدامات خوبی 
صــورت گرفته اســت و محتواهای 
مناسبی تولید شده و در دسترس است. 

از عدم پوشــش اینترنت گلایه شــده 
است. درست است که پوشش اینترنت 
سراسری نیست، هرچند پهنای باند و 
پوشش روز به روز بهبود می یابد. وی 
ادامه داد: درباره رایگان بودن اســتفاده 
از اینترنــت نیز باید گفــت که کار در 
شبکه شــاد رایگان است؛ از طریق هر 
کدام از اپراتورها وارد شوند. هیچ یک 
از اپراتورهــا حق ندارند بابت خدمات 
در شــاد پولی بگیرند و نمی گیرند. اگر 
خطایــی رخ داده حتما منعکس کنند، 

پیگیری می شود.
در ســال تحصیلی جاری، 

دیگر کلاس حضوری نداریم

حاجی میرزایی با اشــاره به اینکه 
یکی دیگر از دغدغه ها برگزاری کلاس 
حضوری اســت تصریح کرد: اکنون 
شرایط کشور دشوار است و ما به هفته 
های آخر ســال رسیدیم و به نظر نمی 
رســد مجالی برای برگــزاری کلاس 
حضوری وجود داشــته باشد. علاقه 
مند بودیم دوره حضوری کوتاهی برای 
جبران برگزار کنیم اما شــرایط، شرایط 
مناســبی نیست و پیش بینی نمی کنیم 
امســال کلاس حضوری داشته باشیم. 
ولــی امیدواریم ســال آینده کلاس ها 
حضوری باشد. وزیر آموزش و پرورش 
همچنین در پاســخ به پرسشی درباره 
اســتخدام در آموزش و پرورش گفت: 
درباره مشمولان قانون تعیین تکلیف که 

باید تبدیل وضعیت می شدند اقدامات 
لازم صورت گرفته و تا کنون بیش از دو 
سوم مشمولان در گروههای چهارگانه 
معلمان حق التدریس، خرید خدمات، 
نهضتی و مربیان پیش دبســتانی تعیین 
وضعیت شــده اند و یک ســوم باقی 
مانده تا آخر بهار ۱۴۰۰ تعیین وضعیت 
خواهند شــد. وی افزود: همه کسانی 
که علاقه مند به اســتخدام در آموزش 
و پرورش هســتند می توانند از طریق 
مسیرهای موجود اقدام کنند. یک روش 
استخدام، شرکت در کنکور سراسری 
و انتخاب دانشــگاه فرهنگیان و  شهید 
رجایــی اســت و افــراد از روزی که 

پذیرفته شوند استخدام می شوند. مسیر 
دوم ماده ۲۸ اساسنامه دانشگاه فرهنگیان 
است که از میان فارغ التحصیلان سایر 
دانشــگاه ها به اندازه نیازی که داریم با 
برگزاری آزمون استخدامی  نیرو جذب 
می کنیم. برای کســانی که با آموزش و 
پرورش همکاری داشته اند این آمادگی 
را داریم که سن شرکت در آزمون را به 
میزان ســال هایی که با همکاری داشته 
انــد افزایش دهیم تــا بتوانند از امکان 
استخدام برخوردار شوند.وزیر آموزش 
و پــرورش همچنین اعلام کرد که حق 
التدریس همکاران را آخر سال گذشته 
تسویه کردیم و ۱۵ روز شهریور تا آخر 
اسفند محاسبه و پرداخت شد.حاجی 
میرزایی با تاکیــد بر اینکه مکرر اعلام 
کردیــم در مدارس دولتی دریافت پول 
وجه قانونی نــدارد و امری داوطلبانه 
است، گفت: مدرسه حق ندارد اولیاء را 
مجبــور کند و اگر این کار را انجام دهد 

تخلف است.
آخریــن وضعیت تصویب 

نظام رتبه بندی معلمان
وی درباره طرح رتبه بندی معلمان 
نیز گفــت: قول داده بودیم که تا قبل از 
پایان سال لایحه را تحویل مجلس دهیم 
که این امر محقق شد و در دولت تصویب 
و تقدیم مجلس شد. اکنون در مراحل 
بررسی و تصمیم گیری در مجلس است 
و وقتی در مجلس تصویب شــود اجرا 
می شود. بودجه اش را پیش بینی کردیم 
و از اول فروردین قابل اجراســت. امید 
است این وعده هم به سرعت به نتیجه 
برسد و سریعتر وضعیت رتبه بندی هم 

روشن و قطعی شود.

وزیر آموزش و پرورش جزئیات و نحوه ارزشیابی و برگزاری امتحانات پایان سال دانش آموزان 
در پایه های تحصیلی مختلف را اعلام کرد.

نحوه برگزاری امتحانات پایانی 
دانش آموزان 

گروه علمی و آموزشــی- 
دانشمندان با تجزیه و تحلیل نحوه 
پرواز ســریع پروانه ها در آزمایش 
تونل باد، جزئیــات جدیدی را در 
مورد چگونگی فرار حشــرات از 

دست شکارچیان کشف کردند.
مکانیــک بال هــای پروانه ها 
بــه گونه ای اســت کــه می توانند 
آن ها را به ســرعت به جلو هدایت 
کننــد، محققان امیدوارند که از این 
شناخت برای طراحی هواپیما های 

کوچک استفاده کنند. 
این کشــف نتیجه تحقیقاتی 
اســت که در دانشــگاه لوند سوئد 
انجــام شــده اســت، جایــی که 
دانشــمندان با مطالعه ضربات بال 
آن ها هنــگام آزمایش در تونل باد، 
اســرار پرواز پروانه ها را جستجو 

کردند.
این دانشمندان توضیح دادند: 
سازوکار حرکت بال های پروانه ها 

بســیار پیشــرفته تر از آن است که 
تصور می کردیم و جذاب اســت. 
پروانه ها وقتی برای فرار از دســت 
شــکارچیان مجبور به اســتفاده از 
سرعت زیاد می شوند که از تکنیک 

خاصی بهره مند می شوند.
مکانیســم حرکت روبه بالای 
بال پروانه هــا و عملکرد آن تقریباً 
۵۰ سال توســط دانشمندان نظریه 
پردازی شــده بود، امــا اکنون فقط 
محققان ســوئدی توانسته اند آن را 

عملی مشاهده کنند. 
در همین حال مشــخص شد 
که حرکت رو بــه پایین بال باعث 
می شــود پروانه ها بیش از آنکه به 

زمین بیفتند در هوا بمانند. 
محققان بــا ایجــاد بال های 
مکانیکی با شکل و انعطاف پذیری 
بال های پروانه، ایــن یافته ها را بنا 

کردند.
جوهانســون،  کریســتوفر 

نویســنده این مطالعــه، می گوید: 
اندازه گیری های ما نشــان می دهد 
کــه ظرفیت ایجاد شــده توســط 
بال های انعطــاف پذیر ۲۲ درصد 
بیشــتر و کارایی آن  ۲۸ درصد بهتر 

از  بال ها سفت و محکم است.
دانشــمندان قبلًا بــا مطالعه 
بر روی حیوانــات در حال پرواز، 

راز هایی را گشــوده اند که منجر به 
تولید هواپیما هایی با آیرودینامیک 
بهبود یافته شــد.  به همین ترتیب، 
نویســندگان این مطالعــه جدید 
معتقدنــد کــه می تــوان از ایــن 
یافته ها بــرای بهبود عملکرد پرواز 
هواپیما هــای بــدون سرنشــین 

کوچک استفاده کرد.

پروانه ها الگویی برای ساخت هواپیمای بدون سرنشین
دانشمندان سوئدی با مشاهده دقیق حرکت بال پروانه ها الگوی جدیدی برای ساخت جت ها 

و هواپیما های بدون سرنشین ارائه دادند.

گروه علمی و آموزشی- فضای 
داخل کابین طراحی ساده، باکیفیت و 
البته دوستدار محیط زیست دارد زیرا 
برخی از قسمت ها مانند صندلی ها از 
مواد بازیافتی تولید شده است. در تولید 
کنســول مرکزی آن از پنبه نیز استفاده 
شده است.هم اکنون ام اکس-۳۰ راهی 
بازار خودروی آمریکا شــده و فروش 
آن نیز از پاییز آینده آغاز می شــود.این 
کراس اوور کوچک در قســمت درب 
های عقب از الگوی درب خودکشــی 
استفاده کرده تا بر جذابیت های طراحی 
آن افزوده شود. ستون آخر طراحی کوپه 
مانند دارد و در انتهای مسیر خط شیب 
 M  سقف از یک قطعه کرومی با نوشته
A Z D A استفاده شده که از جزئیات 
خاص این مدل محســوب می شود.

چــراغ های عقب با قالــب دایره ای و 
تلســکوپی که دارند، مخاطب را به یاد 
چراغ های فراری ۴۵۸ ایتالیا می اندازد.

فضای داخل کابین طراحی ساده، 
باکیفیت و البته دوستدار محیط زیست 
دارد زیــرا برخی از قســمت ها مانند 
صندلی ها از مواد بازیافتی تولید شــده 
اســت. در تولید کنسول مرکزی آن از 
پنبه نیز استفاده شده است.یک نمایشگر 
۷ اینچــی ویژه در تنظیمات سیســتم 
سرگرمی در قســمت بالایی کنسول 
جلو قرار گرفته اســت.اما در رابطه با 
پیشــرانه باید به یک موتور الکتریکی 
با خروجی ۱۴۴ اسب بخار و گشتاور 
۲۱۷ نیوتن متر اشاره کنیم که با محور 
جلو در ارتباط اســت. انرژی مورد نیاز 
این سیستم الکتریکی نیز از یک باتری 

۳۵.۵ کیلووات ساعت تامین می شود 
که برد حرکتی ۲۰۰ کیلومتر را در اختیار 
راننده قرار خواهد داد که در هوای سرد 
این عدد کاهش چشــمگیری خواهد 

داشت. بنابراین مزدا باید به فکر یک 
باتــری با ظرفیت بالاتر برای این 
محصول خود باشد.با پشتیبانی 
از فناوری شــارژ سریع تنها ۳6 
دقیقه نیاز است تا باتری از ۰ به 
۸۰ درصد ظرفیت خود برسد.

در آزمایــش ها، خودرو 
طی 9.۷ ثانیه از حالت توقف 

به سرعت ۱۰۰ کیلومتر برساعت 
رسیده اســت.مزدا در نظر دارد 
مدل های متنوع تری را در بخش 

پیشرانه این کراس اوور ارائه کند که 
در آینده خبر رسانی خواهد شد.

مزدا MX-30؛ 

کراس اوور جدید ژاپنی با درب خودکشی و پیشرانه 144 اسب بخاری

بــر اســاس پیش بینی هــا و هماهنگی هایی کــه به عمــل آوردیم قرار ما این اســت که 
امتحانــات را بعد از عید فطر یعنی از ۲۷ اردیهشــت آغاز کنیم. تــلاش می کنیم امتحانات 
حداکثــر تــا قبل از ۲۸ خرداد که زمان برگزاری انتخابات اســت به پایان رســیده باشــد.

وزیر آموزش و پرورش ازاتمام امتحانات مدارس تا قبل از برگزاری انتخابات مطرح کرد:


